
ПРОТОКОЛ № 3 

 

16.03.2017     м. Черкаси 

 

 

Засідання Громадської ради  

при Черкаській обласній державній адміністрації 

 

Голова Громадської ради: Глєбов Є. М.  

Секретар: Овчарова Т. М.  

 

Присутні члени Громадської ради:  

(відповідно до розпорядження облдержадміністрації від 26.09.2016 

№ 493):Басок С. А., Бєляєва С. С., Бучковська А. В., Ільєв А. В., 

Каменецький В. В.,Керей В. І., Клиновий О. М., Лавриненко О. П., 

Максимчук З. В., Малкова Л. В., Матюша В. М., Науменко В. П.,Фоміна Н. М., 

Халявка П. М., Харченко О. М., Циганок О. А. 

 

Запрошені: заступник начальника управління – начальник відділу земельних та 

водних ресурсів, заповідної справи, економіки природокористування, взаємодії 

із ЗМІ управління екології та природних ресурсів облдержадміністрації 

Довга Л. В., начальник управління превентивної діяльності Головного 

управління Національної поліції в Черкаській області 

Коваленко С. О.,командир 5 роти Управління патрульної поліції у місті Черкаси 

Департаменту патрульної поліції Німченко Ю. О., інспектор Управління 

патрульної поліції у місті Черкаси Департаменту патрульної поліції 

Риженко В. В., заступник начальника ДЕІ у Черкаській області Позняков О. В., 

голова ліквідаційної комісії Черкасирибоохорони Миронінко А. І., 

представники ЗМІ. 

 

Присутні: 

голова Всеукраїнської профспілки працівників і підприємців торгівлі 

Запорожець Л. М., представник ВГО «Товариство українських офіцерів» 

Шор О. М., представник обласного осередку Всеукраїнської Чорнобильської 

спілки інвалідів Міністерства внутрішніх справ України Хворостяненко О. В., 

голова представництва в Черкаській області Всеукраїнської спілки громадських 

організацій «Конфедерація громадських організацій інвалідів України» 

Каштан С. М.,голова ради територіальної громадим. Черкаси Бублієнко Р. Б., 

керівник штабу ГФ «Черкаський Автомайдан» Кравець Ю. М.,громадський діяч 

Вовкодав В. В., приватний підприємець Бреім В. В., продюсер ТОВ «Українські 

телевізійні новини» Мірошніков В. К., радник міського голови м. Черкаси з 

соціальних питань Єрьоменко В. М., представники ГО «Черкаське 

антикорупційно-люстраційне бюро»,громадський активіст Савенко О. С.  

 

На початку засідання Глєбов Є. М. оголосив порядок денний: 
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1. Інформування про стан здійснення природоохоронних заходів та 

виконання природоохоронних програм у Черкаській області, у тому числі, 

боротьба з браконьєрством та незаконним знищенням лісових насаджень.  

2. Виступ голови комісії з соціальних питань Матюші В. М. щодо 

підготовки клопотання від Громадської ради при Черкаській ОДА до депутатів 

міської ради по зменшенню ставки єдиного податку для підприємців з 640 грн. 

на 320 грн. на місцевому рівні.  

3. Різне.  

4. Визначення дати та часу наступного засідання Громадської ради. 

 

1. По першому питанню: 

Слухали: 

Глєбова Є. М., якийзазначив, що на сьогодні в Черкаській області гостро 

постала проблемаборотьби з браконьєрством, зокрема незаконнимвиловом 

риби, знищенням лісів. Упродовж останніх трьох днів громадські активісти на 

території орнітологічного заказника «Липівський» фіксували на відео більше10 

браконьєрських човнів щодня та зауважив, що представниками 

правоохоронних органів нічого не робиться для припинення протиправних дій. 

Глєбов Є. М. запропонував представникам поліції міста Черкаси та 

рибоохорони переглянути відео-матеріали і надати пояснення. 

Виступили:  

Німченко Ю. О.повідомив, що патрульною поліцією спільно з 

рибоохороною, екологічною інспекцією та громадськістю вживаються 

профілактичнізаходи щодобраконьєрства. Восени минулого року невідома 

особа пошкодила човен, тому не було можливості перебувати на воді. На цей 

час човен відремонтовано і з 16 березня цього року патрульна поліція перебуває 

вакваторії річки Дніпройна території орнітологічного заказника 

«Липівський»заразбраконьєрів немає. 

За 2016 рік було вилучено 9 000 метрівриболовецьких сіток, 17 

човнів,заведено 182 справи, а на 14 із них – кримінальні провадження. 

Коваленко С. О. зауважив, що поліція готова співпрацювати з 

громадськими активістами та надавати співробітників поліції для проведення 

природоохоронних заходів ірейдів. Працівниками поліції задокументовано 94 

факти порушень природоохоронного законодавства, з яких 48 направлено до 

суду. 

Миронінко А. І.розповів, що Черкасирибоохорона перебуває в стадії 

ліквідації, намагається робити свою роботу.Так, за 2016 рік було виявлено 2 352 

шт. браконьєрських сіток, 3 795 правопорушень, по яким порушено 40 

кримінальних проваджень, що заразперебувають на розгляді в судах. 

Поскаржився на недофінансування структури, зокрема, для заправки одного 

човна потрібно мінімум 60 літрів бензину, з них20літрів, щоб спустити його на 

воду, а якщо помножитивартість пального на кількість днів у місяці, то 

виходить чимала сума, якої звісно, що не виділяють. 
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Позняков О. В.повідомив, що ДЕІ у Черкаській області дуже залежна від 

державного фінансування, зокрема, у 2016 році пальне взагалі не виділялося. 

По орнітологічному заказнику «Липівський»співробітниками ДЕІ у Черкаській 

області складено 119 протоколів про адміністративні правопорушення. Також 

Позняков О. В. подякував Черкасирибоохороні, патрульній поліції та 

громадським діячам, які допомагають у виявленні правопорушень 

природоохоронного законодавства. 

Керей В. І.запевнив, що браконьєри працюють "під кришою" когось із 

тут присутніх на засіданні Громадської радичиновників.Глєбов Є.М.порадив 

бути обережнішим у висловлюваннях та запропонував Керею В. І. назвати 

конкретні прізвища злочинців, однак, конкретних прізвищ він не назвав. 

Бєляєва С. С., Керей В. І., Єрьоменко В. М., Максимчук З. В., 

Бублієнко Р. Б., Ільєв А. В., Фоміна Н. М., Матюша В. М., 

Науменко В. П.зазначили, що робота, якапроводиться правоохоронними та 

природоохоронними органами,є недостатньоюта запропонувалинаступні 

заходи: 

- посилитиконтрольза місцями збуту риби для виявлення та припинення 

продажу незаконно виловленої риби та інших живих водних ресурсів; 

- закупити тепловізори та радіокерований дрон, який,можливо, 

обійдеться дешевше, ніж пальне на човен, а ефективності від них буде більше; 

- покращити роз’яснювальну роботу в засобах масової інформації, 

зокрема, стосовно відповідальності за порушення законодавства щодо 

несанкціонованого вилову риби (браконьєрство); 

- вийти з законодавчими ініціативами щодо підняття штрафів за 

порушення природоохоронного законодавства; 

- напрацювати та втілитидієві системні підходи по боротьбі з 

браконьєрством; 

- активізувати спільну роботу з громадськістю для більш ефективної 

боротьби з браконьєрами; 

- визнати роботу по боротьбі з браконьєрством недостатньою, ГУ НП в 

Черкаській області, ДЕІ у Черкаській області,управлінню екології та природних 

ресурсів Черкаської ОДА, Черкасирибоохоронірозробити спільний план 

заходів, в якому передбачити, у тому числі й у нерестовий період, 

патрулювання силами патрульної поліціїГУ НП в Черкаській області, ДЕІ у 

Черкаській області, Черкасирибоохорони та представниками громадських 

організаційакваторії та прибережної смуги Кременчуцького водосховища, 

виявлення та припинення продажу незаконно виловленої риби та інших живих 

водних ресурсів, проведення профілактично-роз’яснювальної роботи. 

Члени Громадської ради також зауважили, що крім браконьєрства 

існують не менш шкідливі для довкілля чинники, такі як викиди 

підприємствамизабруднюючих речовин, здійснення підприємствами 

гальванічних робіт та використання фосфатних пральних порошків. 
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Миронінко А. І.повідомив, що поки що тепловізорів служба не маєі на 

цей час співробітники на дружніх домовленостях користуються 

приватнимиприладами, проте на довготривалий період їх не надають. 

Глєбов Є. М. зазначив, що через відсутність комунікації та ефективної 

взаємодії між профільними органами виконавчої влади результативність по 

боротьбі з браконьєрством на вкрай критичнонизькому рівні, тому необхідно 

створити спільну комісію при Черкаській ОДА з питань охорони 

навколишнього природного середовища та боротьби з 

браконьєрством,залучивши до її роботи представників ДЕІ у Черкаській 

області, ГУ НПвЧеркаській області, управління екології та природних ресурсів 

Черкаської ОДА, Черкасирибоохорони та представників громадських 

організацій. 

Глєбов Є. М.також запропонував посадовцям упродовж 10 робочих днів 

надати свої пропозиції (організаційного та матеріально-технічного характеру) 

щодо покращення роботи державного органу у боротьбі з браконьєрством, як 

на території орнітологічного заказника «Липівський», так і на Кременчуцькому 

водосховищі в цілому. 

Голосували: «за» – 17. Рішення прийнято. 

 

Вирішили: 

1. Голові Громадської ради Глєбову Є.М. звернутися до голови 

Черкаської ОДА Ткаченка Ю.О. щодо невідкладного створення комісії при 

Черкаській ОДА з питань охорони навколишнього природного середовища та 

боротьби з браконьєрством,залучивши до її роботи представників громадських 

організацій. 

2. КерівництвуДЕІ у Черкаській області, ГУ НП в Черкаській області, 

управління екології та природних ресурсів Черкаської ОДА, 

Черкасирибоохоронинадати Громадській раді приЧеркаській ОДАупродовж 10 

робочих днівсвої пропозиції (організаційного та матеріально-технічного 

характеру) щодо покращення роботи державного органу у боротьбі з 

браконьєрством. 

 

2. По другому питанню: 

Слухали: 

Матюшу В. М., який повідомив, що у 27 містах України за результатами 

проведених підприємцями мітингів щодо підтримки малого та середнього 

бізнесу органи місцевого самоврядування зменшили ставку єдиного податку 

для підприємців.  

Матюша В. М.запропонував направити від Громадської ради лист до 

депутатів Черкаської міської ради щодо зменшення ставки єдиного податку для 

підприємців з 640 грн. на 320 грн. та запропонував за це проголосувати. 

 

В обговоренні взяли участь: 
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Максимчук З. В., Харченко О. М., Керей В. І., 

Запорожець Л. М.,Глєбов Є. М. 

 

Вирішили: 

1. Створити тимчасову комісію Громадської ради при Черкаській ОДА з 

питання підготовки звернення до депутатів Черкаської міської ради щодо 

зменшення ставки єдиного податку у складі: 

- Басок Станіслав Анатолійович; 

- Ільєв Андрій Валерійович; 

- Максимчук Зоя Вікторівна; 

- Матюша Владимир Миколайович; 

- Запорожець Леонід Михайлович – голова всеукраїнської профспілки 

працівників і підприємців торгівлі (за згодою);  

- Єрьоменко Володимир Миколайович – голова ГО «Праведність» 

(за згодою). 

2. Відповідальним за підготовку тексту звернення та його подання 

призначити Матюшу В. М. 

Голосували: «за» – 17. Рішення прийнято. 

 

3. По третьому питанню«Різне»: 

1) Слухали: 
Глєбова Є. М., який поінформувавпро те, що через критичний стан 

фінансово-господарської діяльності КП «Аеропорт Черкаси Черкаської 

обласної ради» на адреси голови Черкаської облради Вельбівця О. І., голови 

Черкаської ОДА Ткаченка Ю. О. та міського головим. Черкаси 

Бондаренка А. В. були направлені листи з конкретними пропозиціями щодо 

оздоровлення цього підприємства, у тому числі і щодо мінімізації розміру 

земельного податку та про реструктуризацію і списання боргів підприємства за 

попередні періоди. 

 

Виступили:  

Максимчук З. В., яка запропонувала більш детально вивчити питання 

діяльності підприємства та запросити його керівництво на засідання 

Громадської ради для заслуховування звіту щодо фінансово-господарської 

діяльності підприємства. 

 

Вирішили: 

Запросити керівництвоКП «Аеропорт Черкаси Черкаської обласної ради» 

на засідання Громадської ради. 

Голосували: «за» – 17. Рішення прийнято. 

 

2) Слухали: 

https://www.facebook.com/people/���������-������/100008539474950
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Глєбова Є. М., який поінформував, щоГС «Агенція підтримки 

підприємництва та інвестицій» та ЧДТУ підписали меморандум про співпрацю, 

на виконання якого вже15 березняЧДТУ уклав угодуз Allbau Software GmbH 

про створення сертифікованого навчального центру сучасних програмних 

рішень у сфері проектування та будівництва. Випускники цього 

центруотримають диплом міжнародного зразка і будуть 

конкурентоспроможними на міжнародному та внутрішньому ринках праці. 

 
3) Слухали: 

Максимчук З. В., якапоінформувала, що 15 березня цього року мала 

відбутися позачергова сесія Черкаської обласної ради, на яку було винесено 

проект рішення «Про звернення до Президента України, Кабінету Міністрів 

України та Верховної Ради України щодо врегулювання суспільно-політичної 

ситуації, яка склалася в Україні». Однак, через відсутність кворуму сесія не 

відбулася іобговорення цього питання перенесено на розгляд чергової сесії, яка 

запланована на 24 березня 2017 року. 

Максимчук З. В. також зазначила, що РНБО України було ухвалено 

рішення щодо припинення переміщення вантажів через лінію зіткнення між 

Україною та окупованими територіями Донецької і Луганської областей.Проте, 

про звільнення полонених у цьому рішенні не йдеться. Запропонувала 

звернутися до обласної ради вжити заходів щодо забезпечення кворуму, 

винести на розгляд першочергове питання про звільнення полонених і 

припинення бойових дій,включити до рішення РНБО Українипитання про 

повернення заводів. 

Виступили: 
Лавриненко О. П., Глєбов Є. М., Єрьоменко В. М., Шор О. М., 

Бєляєва С. С., Харченко О. М., які запропонували винести на голосування 

2 пропозиції: 

1) підготувати та направити звернення від Громадської ради при 

Черкаській ОДА до депутатів Черкаської обласної ради щодо врегулювання 

суспільно-політичної ситуації в Україні; 

Голосували: «за» – 15, «проти» – 1, «утрималися» – 1. Рішення прийнято. 

2)Максимчук З. В. підготувати текст звернення до депутатів Черкаської 

обласної ради, проект звернення розіслати на електронні адреси членів 

Громадської ради та погодити його остаточну редакцію у термін до 10.00  

20.03.2017. 

Голосували: «за» – 16, «проти» – 0, «утрималися» – 1. Рішення прийнято. 

 

Вирішили: 

Максимчук Зої Вікторівні підготувати та розіслати на електронні адреси 

всіх членів Громадської ради при Черкаській ОДА остаточний текст звернення 

до Черкаської обласної ради щодо врегулювання суспільно-політичної ситуації, 

яка склалася в Україні. Контроль за виконанням, остаточну редакцію звернення 
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та опитування всіх членів Громадської ради при Черкаській ОДА покласти на 

Максимчук Зою Вікторівну. Термін виконання до 10.00 год. 20.03.2017. 

 

 

4) Слухали: 
Халявку П. М.щодо правомірності ліквідації громадської ради при 

Головному управлінні Держгеокадастру у Черкаській області. 

Виступили: 
Глєбов Є. М. запропонував перенестирозгляд цього питання на наступне 

засідання Громадської ради та проголосувати, також повідомив, що при 

Державній службі України з питань геодезії, картографії та кадастру 

обранаГромадська рада на 2016-2018 роки, а ГУ Держгеокастру у Черкаській 

області підпорядковується безпосередньо центральному органу виконавчої 

влади і, можливо, необхідно звертатися до Громадської ради при 

Держгеокадастрі. 

Харченко О. М. запитав у Халявки П. М. чому він опікується тільки цим 

питанням і більше нічого не пропонує. 

Максимчук З. В. також запитала у Халявки П. М., чи зверталася його 

організація безпосередньо до Громадської ради при Державній службі України 

з питань геодезії, картографії та кадастру, на що Халявка П. М. відповів, що не 

володіє ситуацією. 

Голосували: «за» – 13, «проти» – 1, «утрималися» – 2. Рішення прийнято. 

 

Вирішили: 

Перенести розгляд цього питання на наступне засідання Громадської 

ради. 

 

4. По четвертому питанню: 

Слухали: 
Глєбова Є. М., який запропонував призначити дату та час наступного 

засідання Громадської радина 13.04.2017 року о 16.00 год.  

Вирішили: 

Призначити наступне засідання Громадської радина 13квітня2017 року  

о 16.00 год.  

 

 

 

 

Голова Громадської ради    _____________Є. М. Глєбов 

 

 

Секретар                ____________ Т.М. Овчарова 


